
 

P R O T O K Ó Ł   1/2023 

posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa, 

które odbyło się w dniu 7 lutego 2023 r. o godz. 16:30  

 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Opracowanie i zatwierdzenie rocznego Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa 

i Przestrzegania Prawa w 2022 r. 

4. Sprawy bieżące/Wolne wnioski. 

5. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

 

Ad. 1. 

 

Przewodniczący Komisji Leszek Parzymies otworzył posiedzenie Komisji, powitał członków 

stwierdził quorum i przedstawił porządek posiedzenia. W posiedzeniu wzięło udział 4 członków  

Lista uczestników posiedzenia stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 2. 

 

Komisja nie wniosła uwag i jednogłośnie przyjęła (za - 4, przeciw - 0, wstrzymało się - 0) 

proponowany porządek posiedzenia. 

Ad. 3. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformował, że dzisiejsze 

posiedzenie Komisji zostało zwołane w celu opracowania i zatwierdzenia rocznego Sprawozdania 

z prac Komisji w 2022 r. Członkowie Komisji, po przeanalizowaniu wszystkich protokołów 

z posiedzeń Komisji oraz wypracowanych wniosków, sporządzili Sprawozdanie za 2022 r. 

o następującej treści: 

Sprawozdanie 

z działalności Komisji Bezpieczeństwa 

 i Przestrzegania Prawa 

 Rady Miasta Pruszcz Gdański 

 VIII kadencji w latach 2018 - 2023 

 w okresie sprawozdawczym 

od 1 stycznia 2022 r. do 31 grudnia 2022 r.  

  
1. W 2022 r. Komisja Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa  odbyła 8 posiedzeń.  

2. Komisja w omawianym okresie pracowała w następującym składzie: 

 

 



1) Leszek Parzymies - Przewodniczący Komisji, 

2) Robert Nowicki - Zastępca Przewodniczącego, 

3) Adam Bodo - Członek Komisji, 

4) Marek Krawyciński - Członek Komisji, 

5) Jakub Walaszczyk - Członek Komisji.  

            Po zrzeczeniu się mandatu radnego przez Jakuba Walaszczyka, Komisja 

            Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa działała w czteroosobowym składzie. 

3. Praca Komisji w omawianym okresie koncentrowała się na realizacji tematyki zawartej 

w rocznym planie pracy, opiniowaniu projektów uchwał wnoszonych pod obrady Rady 

Miasta oraz rozpatrywaniu spraw skierowanych do Komisji. Na posiedzeniach Komisji 

poruszone były tematy dotyczące działań ukierunkowanych na poprawę bezpieczeństwa 

i porządku publicznego na terenie miasta oraz analiza aktualnych zagrożeń w tym zakresie.  

4. Komisja Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa opiniowała szereg projektów uchwał 

Rady Miasta Pruszcz Gdański oraz innych spraw w zakresie właściwości rzeczowej 

Komisji: 

1) opiniowano programy poszczególnych sesji Rady Miasta Pruszcz Gdański, 

2) opiniowano projekt budżetu Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański na 2023 rok 

oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskie Pruszcz Gdański 

na lata 2023 - 2034, 

3) opiniowano projekt wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

               na lata 2022 - 2033 oraz zmian w budżecie Gminy Miejskiej na 2022 rok, 

4) opiniowano projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej przez Gminę Miejską Pruszcz Gdański 

dla Gminy Hrubieszów na udzielanie pomocy osobom przybyłym z Ukrainy, 

w związku z działaniami militarnymi na terenie tego państwa, 

5) wydano opinię w sprawie projektu uchwały  uchylającej  Uchwałę Nr XLIX/489/2010  

Rady  Miasta Pruszcz Gdański z dnia 9 listopada 2010 r. w sprawie przyjęcia „Gminnej 

Ewidencji Zabytków Miasta Pruszcz Gdański”, 

6) zatwierdzono Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Pruszczu Gdańskim 

za rok 2021 wraz z oceną współpracy pomiędzy Strażą Miejską w Pruszczu Gdańskim 

i komendą Powiatową Policji w Pruszczu Gdańskim, 

7) poruszano sprawy dotyczące poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego na drodze 

wojewódzkiej nr 226 w Pruszczu Gdańskim (na wysokości ulicy Kopernika nr 65), 

8) opracowano Plan Pracy Komisji Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa na 2023 rok, 

9) w związku z wejściem w życie z dniem 10 listopada 2022 r. zmiany art. 15zzx ustawy 

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych, wprowadzone zostały nowe zasady decydowania o zdalnym trybie 



obradowania. Komisja Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa opowiedziała się 

za  możliwością zdalnego trybu obradowania na posiedzeniach Komisji 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, w okresie obowiązywania 

stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu epidemii, a także wydała pozytywną opinię 

do projektu uchwały w sprawie zdalnego trybu obradowania Rady Miasta Pruszcz 

Gdański, 

10) Komisja Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poparła treści Apelu skierowanego do 

POLREGIO Sp. z o.o. w sprawie zwiększenia długości składów pociągów 

oraz częstotliwości rozkładu jazdy pociągów. 

               Wszystkie przytoczone powyżej projekty uchwal zostały zaopiniowane przez 

                Komisję pozytywnie. 

5. Sformułowano 13 wniosków dotyczących: 

            1) wydania opinii w sprawie opracowania koncepcji organizacji ruchu ulicy Krótkiej 

                 i Obrońców Poczty Polskiej, 

           2) przedstawionego sprawozdania finansowego Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański 

                 za 2021 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Pruszcz 

                 Gdański za rok 2021, 

           3)  wprowadzenia linii krawędziowej w rejonie parkingu (pobocza) przed budynkiem 

                 Urzędu Skarbowego przy ulicy Łukasiewicza w Pruszczu Gdańskim, 

           4)  wycięcie drzewa w rejonie skrzyżowania ulicy Wojska Polskiego z ulicą Obrońców 

                 Wybrzeża, które znacznie ogranicza widoczność przy wykonywaniu manewrów 

                  skrętu z ulicy Obrońców Wybrzeża w ulicę Wojska Polskiego, 

            5) wydania opinii Komisji dotyczącej wyjścia bezpośredniego z bramy kościoła 

                  na planowaną ścieżkę pieszo - rowerową ul. Chopina. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała propozycję wprowadzenia oznakowania 

dodatkowego w postaci „pasów wibracyjnych” oraz malowania poziomego „uwaga 

wjazd”. Zawnioskowała również o rozważenie możliwości pozostawienia jak 

największej ilości istniejącego drzewostanu; 

            6)   wyrażenia opinii w sprawie rozwiązań na budowanym terenie rekreacyjnym 

przy ul. Rogozińskiego, tj.: 

 skrzyżowania chodników z torem rolkarskim w zakresie bezpieczeństwa 

pieszych i rolkarzy. Komisja  pozytywnie zaopiniowała propozycję 

zastosowania szykan (propozycja z elementów infrastruktury ogrodowej, 

donice ozdobne). Członkowie Komisji negatywnie zaopiniowali propozycję 

malowania A-16 (zmiana śliskości nawierzchni) oraz zastosowania progów 

zwalniających, 

 skrzyżowania chodników ze ścieżką rowerową w zakresie bezpieczeństwa 

rowerzystów i pieszych -  Komisja pozytywnie zaopiniowała wymalowanie 



poziome „Przejścia dla pieszych” oraz postawienia znaku pionowego D-6, 

negatywnie zaś odniosła się do wykonania progów zwalniających. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała wymalowanie poziome „przejścia dla pieszych”  

oraz D-6, negatywnie odniosła się do wykonania progów, 

             7)  ponownego złożenia wniosku o wycięcie drzewa w rejonie skrzyżowania ulicy  

                  Obrońców Wybrzeża z ulicą Wojska Polskiego, 

             8) zwrócenia się z prośbą o rozważenie możliwości wprowadzenia oznakowania 

                  poziomego P-12/P-16 w rejonie wjazdów wzdłuż ulicy Obrońców Wybrzeża, 

             9) wprowadzenia dodatkowych elementów bezpieczeństwa ruchu drogowego na ulicy  

                 Broniewskiego związanych z oddzieleniem pasa ruchu z drogą rowerową. W rejonie  

                 szkoły dochodzi do niebezpiecznych sytuacji związanych z parkowaniem na drodze 

                 dla rowerów lub omijaniem stojących pojazdów, również drogą dla rowerów, 

          10) prośby o wprowadzenie elementów Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w rejonie 

                 Apteki pod Lampionami (ulica Powstańców Warszawy), oddzielających jezdnię 

                 od chodnika  (notoryczna jazda pojazdami wzdłuż drogi dla rowerów i chodnika), 

         11)  demontażu na ścieżce pieszo-rowerowej barier spowalniających ruch rowerzystów 

                 przy skrzyżowaniu ulicy Skalskiego z ulicą Monte Cassino, 

         12) członkowie Komisji zwrócili się z prośbą o wymianę znaku B-2 na nowy 

                 przy skrzyżowaniu ulicy Powstańców Warszawy 2 z ulicą Polskich Kolejarzy, 

         13)  Komisja zawnioskowała o kontynuację doświetlenia przejść dla pieszych poprzez 

                 wymianę opraw oświetleniowych na „led” lub większej mocy „lux”. 

 

Członkowie Komisji uczestniczyli w posiedzeniach w aktywny i kreatywny sposób. 

Szczegółowe informacje dotyczące pracy Komisji Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa, 

składanych wniosków i otrzymywanych na nie odpowiedzi dostępne są w Biurze Rady Miasta. 

 

Komisja Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa jednogłośnie zatwierdziła roczne 

Sprawozdanie z działalności Komisji w 2022 roku. 

 

Ad. 4. 

Wolne wnioski: 

Komisja Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa na posiedzeniu w dniu 7 lutego 2023 r., wniosła, 

co następuje: 

1. W nawiązaniu do Wniosku Nr 7/2022 Komisji Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa 

 z dnia 8 listopada 2022 roku skierowanego do Burmistrza, komisja zwróciła się z prośbą 

 o ponowne Skierowanie ww. Wniosku do ZDW w Gdańsku o wprowadzenie dodatkowych 

 elementów bezpieczeństwa ruchu drogowego w rejonie Apteki pod Lampionami 

 (notoryczna jazda pojazdów wzdłuż drogi dla rowerów i chodnika). Odpowiedź z ZDW 



w Gdańsku nie satysfakcjonuje członków Komisji Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa 

- pismo wskazuje na obowiązki Służb, tj. Policji/Straży Miejskiej, a nie zawiera 

obowiązków Zarządcy Drogi, które mówią o należytym utrzymaniu i stosowaniu 

elementów infrastruktury w miejscach niebezpiecznych i narażonych na nieprawidłowe 

zachowania kierowców. Sytuacja taka powoduje ciągłe niebezpieczeństwo, szczególnie 

dla niechronionych uczestników ruchu drogowego. 

2.  Komisja zwróciła się z prośbą o wykonanie (wraz z Policją) corocznego 

przeglądu dróg wraz oznakowaniem. Do Komisji wpływa, od mieszkańców, szereg 

zgłoszeń dotyczących nieprawidłowości w oznakowaniu miasta: 

 Zgłoszenie Nr 1 - nieprawidłowe posadowienie lustra na skrzyżowaniu ul. Dąbka 

i Puławskiego (ograniczona widoczność), 

 Zgłoszenie Nr 2 - niewidoczny znak „ZAKAZ WJAZDU” ul. Polskich Kolejarzy, 

 Zgłoszenie Nr 3 - skrzywione lustro ul. Cicha/Obrońców Pokoju, 

 Zgłoszenie Nr 4 - niewidoczny znak „ZAKAZ WJAZDU” ul. B. Prusa. 

3.     Wyrwane  ograniczenie szerokości wjazdu - ul. Kasprowicza - wjazd na drogę 

         Słowackiego (Rokitnica). 

4.      Brak znaku „ KONIEC STREFY 30” na skrzyżowaniu ul. Kochanowskiego 

         z ul. Kopernika. 

5.      Ulice Kupiecka/Handlowa - braki w oznakowaniu. 

6.      Komisja ponowiła prośbę o przesłanie kopii pism skierowanych do innych podmiotów,  

         które sporządzone były na wniosek Komisji Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa. 

7.      Komisja zwróciła się z prośbą o zgłoszenie konieczności naprawy łącznika schodów 

         z wiaduktem ul. Chopina. 

        Wniosek Komisji Nr 1/2023 z dnia 7 lutego 2023 r.  

 

Ad. 5. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim 

za przybycie i zamknął posiedzenie. 

 

Protokół sporządziła:  

Alicja Dąbrowska 

                                                                                       

 

                         PRZEWODNICZĄCY 

                             KOMISJI  BEZPIECZEŃSTWA 

                             i  PRZESTRZEGANIA  PRAWA 

 

                                    Leszek Parzymies 

 

 



 


